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REVISTA PRESEI 

 

 

 REVOLTĂ a polițiștilor: PROTEST în Piața Victoriei 

Polițiștii din România au ieșit din nou în stradă. Aceștia prostestează în Piața 

Victoriei fiind nemulțumiți de inechitățile ce apar în ceea ce priveșt veniturile 

polițiștilor care au ieșit la pensie. Oamenii legii susțin că în funcție de anul 

pensionării unii oameni ai legii încsasează mai mulți bani, deși au prestat aceeași 

muncă. 

Polițiștii cer uniformizarea prevederilor legale pentru ca toate pensiile să aibă 

aceeași valoare, indiferent de anul în care fiecare om al legii s-a retras din 

activitate. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Noi măsuri de relaxare, aprobate pentru 1 iunie. Evenimentele private pot 

avea loc cu peste 50 de persoane în spații închise și peste 70 în spații deschise, 

dacă toți participanții sunt vaccinați. La birou, angajații vor putea renunța la 

mască dacă sunt maxim cinci persoane în încăpere și toate sunt vaccinate. 

Potrivit noilor reglementări anunțate de premierul Cîțu pentru evenimentele private 

la care NU toate persoanele sunt vaccinate se impune limita de 50 de persoane în 

spații închise și 70 în spații deschise. „La evenimentele private care depășesc 

limita, la intrare trebuie verificat dacă persoanele sunt vaccinate, fie pe telefon, fie 

pe foaie. Organizatorul trebuie să se asigure, cine face invitația trebuie să se 

asigure. Creșterea capacității și la nunți, și la sălile de sport și la orice eveniment 

e o decizie a organizatorului”, a completat Raed Arafat. 

„Vaccinarea ajută și merită. Cu cât ne vaccinăm mai repede, cu atât putem 

elimina celelalte restricții mai repede”, a spus premierul Cîțu. 
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Principalele declarații: 

Florin Cîțu: 

Vorbim despre măsuri de relaxare, în continuare, care vin în urma rezultatelor 

bune. Dau citire celor mai importante măsuri: 

 Am crescut numărul participanților la activitățile culturale artistice în spații 

deschise, de la 500 la 1000 de persoane, doar persoane vaccinate, testate sau 

trecute prin boală. 

 Peste 1000 de persoane, doar vaccinate.  

 S-a mărit la 8 numărul persoanelor care pot circula în grupuri. 

 50 de persoane în spații închise și 70 în spații deschise la evenimentele 

private, iar numărul poate fi mai mare dacă toate persoanele sunt vaccinate. 

 La evenimentele sportive vom avea centre de vaccinare. 

 A fost crescut numărul persoanelor la activități culturale în spații închise, la 

70% din capacitatea spațiului. 

 Cei vaccinați nu vor putea mască la birou dacă sunt maxim cinci persoane. 

 La workshop-uri în spații închise pot participa 70% din capacitatea spațiului. 

Conferințe cu cel mult 100 de persoane dacă la activitate sunt doar persoane 

vaccinate. 

 S-au redeschis locurile de joacă din spații închise până la 50% din 

capacitate. 

 La sălile de sport sau fitness 70% din capacitatea spațiului, dar mai mult 

dacă toți sunt vaccinați. 

 Gradul de ocupare de la interior în restaurante crește la 70%. Numărul 

participanților poate fi mai mare dacă toți sunt vaccinați. 

 S-a creat cadrul legal pentru intrarea pe teritoriul României pentru cetățenii 

străini și apatrizi în scop turistic. 
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Hotarare CNSU Nr. 32 Din 25.05.2021 V5 FARA LISTA 

Marți, comitetul de coordonare a vaccinării a transmis că un sfert din populația 

eligibilă a României a fost imunizată cu cel puțin o doză de vaccin anti-Covid și că 

20% a fost imunizată cu schema completă. Totodată, INSP a anunțat miercuri că 

rata de pozitivare a testelor pentru coronavirus a continuat să scadă, pentru a opta 

săptămână la rând, iar astăzi a coborât chiar sub 1%. 

Totodată, din 11 mai, toate județele și Bucureștiul au intrat și s-au menținut în 

scenariul verde, cu incidențe de sub 1,5 cazuri la mia de locuitori. În aceste 

condiții, din 15 mai au fost ridicate restricția de purtare a măștii în spații publice 

(cu unele excepții) și a interdicției de circulație pe timpul nopții. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Federația FAIR-MediaSind – în conducerea Federației Internaționale a  

Muzicienilor! 

 Al 22-lea Congres Mondial al Federației Internaționale a Muzicienilor -FIM ce 

a avut loc în format online în perioadele 20-21mai, 25-26 mai 2021, a stabilit 

strategia și prioritățile privind sprijinirea lucrătorilor din cea mai mare organizație 

din lume a artiștilor muzicieni. 

 Principalele teme dezbătute au fost: Dreptul inalienabil la libertatea de 

asociere, securitate socială pentru lucrătorii din sectorul creativ și cultural;  

Îmbunătățirea protecției sociale pentru artiștii muzicieni; Educația muzicală 

pentru toți încă de la o vârstă fragedă; Încurajarea și asistență în organizarea 

muzicienilor, indiferent dacă sunt angajați sau independenți, în sindicate; 

Protejarea muzicienilor profesionisti împotriva utilizării ilicite a concertelor 

lor înregistrate;  Transparența și accesul la informații. 

 În funcția de Președinte al FIM a fost reales cunoscutul profesionist John Smith, 

iar în funcția de secretar general Benoit Machuel, iar  Federația Cultură și Mass-

Media FAIR-Mediasind a fost aleasă ca membru în Comitetul Executiv al FIM: 

“FAIR-MediaSind este onorată să facă parte din Comitetul Executiv al 

Federației Internaționale a Muzicienilor  pentru al doilea mandat consecutiv.  

https://cdn.biziday.ro/wp-content/uploads/2021/05/Hotarare-CNSU-nr.-32-din-25.05.2021-v5-FARA-LISTA.pdf
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Acest nou mandat reprezintă o recunoastere a implicării federației noastre în 

acțiunile sindicale mondiale pentru apărarea drepturilor muzicienilor din 

România și din întreaga lume. De asemenea, prezenta noastră în Comitetul 

Executiv al FIM reprezintă și asumarea unei noi responsabilități în promovarea 

și reprezentarea intereselor colegilor nostri din întreaga lume, pentru următorii 

ani. FAIR-MediaSind continuă parcursul luptei sindicale alaturi de FIM cu 

toate forțele, cu determinare și încredere!” – a susținut Leonard Octavian Pădureț, 

președintele FAIR-MediaSind. 

 Înființată în anul 1948, Federația Internațională a Muzicienilor este organizația 

internațională a sindicatelor muzicienilor și a organizațiilor reprezentative 

echivalente. Are în componență 70 de organizații afiliate din 60 de țări 

reprezentând vocea muzicienilor din întreaga lume. FIM are o relație permanentă 

cu principalele organizații interguvernamentale precum UNESCO, OIM, OMPI. 

Acesta este recunoscut și consultat de Consiliul Europei, Comisia Europeană și 

Parlamentul European (amănunte aici: https://www.fim-musicians.org/).  

 (Sursa: Departament Comunicare FAIR-MediaSind)    

 

 Raluca Turcan: Creșterea vârstei de pensionare, doar opțional / Noua lege a 

pensiilor, în Parlament spre finalul anului 2022 

Ministrul Muncii, Raluca Turcan, susține că noua lege a pensiile nu va viza 

creșterea obligatorie a vârstei de pensionare și că aceasta va fi "opțiune”. 

Declarațiile au loc în contextul în care liderul PNL, Ludovic Orban, a recunoscut 

miercuri că s-a discutat despre creșterea vârstei de pensionare și stagiul de cotizare, 

însă nu s-a luat o decizie. Pe lista de angajamente trimise la Bruxelles pentru 

PNRR figurează aceste două aspecte. 

Turcan a spus, joi, la Digi 24, că intenția este ca noua lege a pensiilor să fie votată 

în Parlament spre finalul anului viitor, pentru că "reforma nu se face peste noapte". 

Principalele declarații făcute joi de ministrul Muncii: 

 "Atunci când vorbești de reformă se pot emite tot felul de teorii. În spațiul 

public noi am spus constant că, în privința vârstei de pensionare, noi vorbim 

despre opțiune. 

https://www.fim-musicians.org/
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 În România suntem într-un deficit de calitate în viața activă a angajaților și 

avem obigația să introducem opțiunea. 

 Întregul proces, digitalizarea și evaluare, și componenta legislativă să fie 

finalizat la mijlocul anului viitor. Legea să fie votată în Parlament spre 

finalul anului viitor. Reforma nu se face peste noapte. 

 La noi discuția despre pensii mici și venituri mici, în general, distrage atenția 

de la o problemă mult mai gravă: colapsul sistemului de pensii în contextul 

îmbătrânirii populației. 

 Noi plătim anul acesta 7,7 miliarde de lei în plus la sistemul de pensii. 

Deficitul la bugetul de asigurări sociale este de 16,7 miliarde de lei. Adică, 

în bugetul de stat, din taxele și impozitele românilor, se transferă 16,7 

miliarde de lei anual către bugetul de pensii. 

 Sunt cifre care arată dimensiunea dezastrului sistemului de pensii dacă nu 

facem nimic. 

 Mai sunt niște probleme cronice. Avem inechități uriașe în sistemul de 

pensii. Avem un raport de 1 la 100 între pensia minimă și cea mai mare 

pensie. Avem oameni pensionați la o zi distanță cu pensii diferite. 

 Suntem obligați să facem reformă, dar reforma nu se face cu japca. Reforma 

se face venind un plus de contributivitate, să aducem mai mulți factori care 

să reprezinte contributivitatea, să crească mai mult pensiile mici și să 

încurajăm opțional menținerea în viața profesională. 

 Politicienii au vândut iluzii deșarte an la rând pensionarilor. 

 În fiecare secundă am spus un lucru, vorbim despre opțiuni. Și opțiunile sunt 

generate de cifre. Avem 125.000 de persoane peste 65 de ani care după 

ieșirea la pensie aleg să se reangajeze. 

 Avem un plan de comunicare cu Comisia Europeană, inclusiv discuții cu 

privire la beneficiarii de pensii speciale și aici vorbim de o recalculare a 

pensiilor speciale cu câteva condiții. Dacă ai restricții la intrarea în sistem să 

discuți separat cu fiecare beneficiar și să ții cont de deciziile Curții 
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Constituționale. De exemplu, la magistrați avem o decizie a Curții. Nu poți 

veni cu decizii peste CCR pentru că ne batem joc de munca noastră. 

 Pensia anticipată. Un criteriu foarte important este acela ca stagiul maxim de 

contributivitate să fie de maxim 35 de ani de ani vechime, plus 8 ani pentru a 

putea beneficia de pensie. Asta înseamnă o vechime de 43 de ani pentru 

sistemul public de pensii". 

Ludovic Orban a recunoscut miercuri că s-a discutat despre creșterea vârstei de 

pensionare și stagiul de cotizare, însă nu s-a luat o decizie. Precizările au venit în 

contextul în care pe lista de angajamente trimise la Bruxelles pentru PNRR 

figurează aceste două aspecte. 

Ministrul Muncii a calificat drept "minciuni gogonate” informatiile privind 

creșterea stagiului de cotizare, desființarea pensiei anticipate sau creșterea vârstei 

de pensionare. Ea a insistat că nu există astfel de discuții în guvern. 

În angajamentele luate de Guvern la Bruxelles se arată că pensiile nu vor crește „ad 

hoc”, iar cele speciale vor fi modificate în măsura în care Constituția o permite. 

Vârsta de pensionare și stagiul de cotizare se vor schimba, iar cheltuielile cu 

salariile vor fi înghetate la nivelul anului 2019. Bonusurile în sistemul de stat vor fi 

legate de performanță. 

Se vor opera modificări în ceea ce priveste taxele pe proprietate și se va renunta la 

stimulentele excesive. 

 (Sursa: hotnews.ro) 

 

 Efectul de bază reduce deficitul bugetar la 1,81% din PIB, la 4 luni 

România a înregistrat un deficit bugetar de 1,81% din PIB, în primele 4 luni din 

acest an, mai mic cu 0,73 puncte procentuale comparativ cu perioada similară din 

2020. Conform notei Ministerului Finanțelor, motivul este reprezentat de “efectul 

de bază redus aferent perioadei mar-apr a anului trecut, când s-au adoptat măsuri 

fiscale menite să sprijine contribuabilii în contextul pandemiei (preponderent 

amânarea termenului de plată a obligațiilor fiscale), cât și recuperării parțiale a 

unor categorii de venituri”. 

https://www.hotnews.ro/stiri-politic-24820853-ludovic-orban-admite-discutat-despre-cresterea-varstei-pensionare-nu-luat-decizie-sustinea-ministrul-muncii-inainte.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-24820853-ludovic-orban-admite-discutat-despre-cresterea-varstei-pensionare-nu-luat-decizie-sustinea-ministrul-muncii-inainte.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24812578-document-lista-integrala-angajamentelor-trimise-guvern-bruxelles-pentru-pnrr.htm
https://mfinante.gov.ro/documents/35673/1504261/nota_bgc3042021.pdf
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Ca sumă, este vorba de un deficit de 20,7 miliarde lei, în perioada ianuarie – aprilie 

2021. 

 

Veniturile totale au urcat cu 20%, iar cheltuielile cu 11,3%. 

 

„Veniturile bugetului general consolidat au însumat 118,39 miliarde lei în primele 

patru luni ale 

anului 2021, cu 20,6% peste nivelul încasat în perioada similară a anului trecut”, 

spune Ministerul Finanțelor. 

O creștere procentuală mare pe zona veniturilor se observă la taxele pe proprietate, 

aproape dublu (97,3%) - 4,5 miliarde lei. 

 Evoluția se datorează atât efectului de bază, ca urmare a prorogării 

termenului de plată al impozitelor în 2020 (de la 31 martie la 30 iunie), cât și 

unor modificări legislative, intrate în vigoare în ianuarie 2021. 

Efectul de bază este mentionat și pe alte categorii de venituri. 

Cheltuielile bugetului general consolidat în sumă de 139,09 miliarde lei au crescut 

în termeni nominali cu 11,3% comparativ cu aceeași perioadă a anului precedent. 

 

“Dinamica anuală a cheltuielilor totale a fost determinată în principal de creșterea 

semnificativă a cheltuielilor de investiții pe primele 4 luni (31,8% an/an), în timp 

ce celelalte cheltuieli au avut un ritm mai lent de creștere (an/an). Se observă o 

încetinire a dinamicii cheltuielilor de personal pe primele 4 luni an/an comparativ 

cu evoluția din primul trimestru an/an”, menționează sursa citată. 

 

Pentru mai multe detalii citește execuția bugetara la 4 luni. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 

 

https://mfinante.gov.ro/documents/35673/1504261/nota_bgc3042021.pdf
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 Fondurile de pensii private SFIDEAZĂ pandemia: LOVITURA dată în 

2021 

Salariaţii care contribuie în prezent cu 3,75% din venitul brut lunar pentru 

administrarea privată a pensiei au virat 3,2 mld. lei (650 mil. euro) în primele patru 

luni din 2021 către fondurile de pensii private Pilon II, potrivit datelor Autorităţii 

de Supraveghere Financiară (ASF). 

Astfel, viramentele s-au majorat cu 6,3% sau 200 mil. lei faţă de primele patru luni 

din 2020, perioada care cuprinde aşadar şi primele semne ale impactului COVID în 

economie, pe fondul creşterii numărului de participanţi dar şi în contextul unor 

majorări salariale. Aceste viramente sunt investite de administratorii fondurilor de 

pensii Pilon II, în cea mai mare parte în titluri de stat, dar şi în acţiuni listate la 

Bursa de la Bucureşti. 

Potrivit celor mai recente date ale ASF, cele de la aprilie 2021, în sistemul 

pensiilor private Pilon II erau înregistraţi 7,69 milioane de participanţi la final de 

aprilie 2021 faţă de 7,54 milioane români la aprilie 2020. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Informare ANOFM Bucuresti 

Potrivit datelor furnizate de cãtre agenții economici, în evidența Agenției 

Municipale pentru Ocuparea Forței de Muncã București (AMOFM), în perioada  

26.05-02.06.2021,  sunt disponibile 2042 locuri de muncã vacante, din care 

135 sunt destinate persoanelor cu studii superioare, 403 persoanelor cu studii 

medii, 1315 pentru muncitorii calificați  și  189  pentru  muncitorii necalificați. 

Precizãm cã baza de date a locurilor de muncã vacante este dinamicã, astfel în 

vederea unei informari cât mai corecte și actualizate AMOFM București va publica 

zilnic, pe site-ul instituției (www.anofm.ro - agentia AMOFM Bucuresti), locurile 

de muncã vacante declarate de cãtre angajatori. 

 

 

http://www.anofm.ro/
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Menționãm cã AMOFM București, conform Legii 76/2002 privind sistemul 

asigurãrilor pentru șomaj si stimularea ocupãrii forței de muncã, modificatã și 

completatã ulterior, furnizeazã serviciul de mediere a muncii prin care se realizeazã 

punerea în legaturã a angajatorilor cu persoanele în cãutarea unui loc de muncã, în 

vederea stabilirii de raporturi de muncã sau de serviciu.  AMOFM București face 

cunoscute locurile de muncã vacante, comunicate de cãtre angajatori, persoanelor 

în cãutarea unui loc de muncã. Serviciul de mediere a muncii se acordã gratuit. 

Informațiile privind locurile de muncã vacante și condițiile de ocupare a acestora 

se pot obține de la Agențiile Locale pentru Ocuparea Forței de Muncã. 

Adresele de e-mail/ numerele de telefon ale Agentiilor Locale de Sector: 

Sector 1 - telefon: 0758.102.141/ 0758.102.151; e-mail:  

alofm@s1.anofm.ro; sector-1@anofm.gov.ro; 

Sector 2 - telefon:0758.102.142/ 0758.102.152 ; e-mail:  

alofm@s2.anofm.ro; sector-2@anofm.gov.ro; 

Sector 3 - telefon: 0758.102.143/0758.102.153; e-mail:  

alofm@s3.anofm.ro; sector-3@anofm.gov.ro; 

Sector 4 - telefon: 0758.102.154/ 0758.102.164; e-mail:  

alofm@s4.anofm.ro; sector-4@anofm.gov.ro; 

Sector 5 - telefon: 0758.102.137 /0758.102.376; e-mail:  

alofm@s5.anofm.ro; sector-5@anofm.gov.ro; 

Sector 6 - telefon: 0758.102.146/0758.102.156; e-mail:  

alofm@s6.anofm.ro; sector-6@anofm.gov.ro. 

(Sursa: AMOFM BUCURESTI) 

 

 

 

mailto:alofm@s1.anofm.ro
mailto:sector-1@anofm.gov.ro
mailto:alofm@s2.anofm.ro
mailto:sector-2@anofm.gov.ro
mailto:alofm@s3.anofm.ro
mailto:sector-3@anofm.gov.ro
mailto:alofm@s4.anofm.ro
mailto:sector-4@anofm.gov.ro
mailto:alofm@s5.anofm.ro
mailto:sector-5@anofm.gov.ro
mailto:alofm@s6.anofm.ro
mailto:sector-6@anofm.gov.ro.
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 Ludovic Orban, anunț de ULTIMĂ ORĂ legat de creșterea TVA: ce s-a 

DECIS la discuțiile cu oficialii UE 

Preşedintele PNL şi al Camerei Deputaţilor, Ludovic Orban, a declarat, joi, la 

Constanţa, că nu sunt adevărate informaţiile potrivit cărora oficialii europeni ar fi 

solicitat României creşterea TVA şi a altor taxe, în vederea reducerii deficitului 

bugetar. 

"Înţelegerea pe care o avem cu Comisia Europeană vizează planul care a fost 

convenit de comun acord de reducere a deficitului bugetar, gradual, până sub limita 

de 3% din PIB. Comisia Europeană nu ne solicită să majorăm taxe, ne solicită să 

avem o politică bugetară, o politică fiscală care să permită atingerea ţintelor de 

reducere graduală a deficitului care sunt stabilite.(...) În momentul în care a 

demarat procedura de deficit excesiv, noi am comunicat constant pe această temă", 

a menţionat Ludovic Orban. 

Preşedintele Camerei Deputaţilor a participat alături de ministrul Energiei, Virgil 

Popescu, la lansarea lucrărilor de construcţie a unei centrale de producere energie 

electrică în cogenerare, pe platforma Midia din judeţul Constanţa. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Ministerul Finanţelor a respins toate ofertele băncilor pentru o emisiune de 

obligaţiuni de 600 milioane lei 

Ministerul Finanțelor Publice s-a împrumutat luni cu 951,4 milioane de lei de la 

bănci. Foto: Inquam Photos / Octav Ganea 

Ministerul de Finanţe a respins, joi, toate ofertele băncilor depuse în cadrul 

licitației pentru titluri de stat, considerând că prețul ofertat are un nivel 

inacceptabil. 

Licitaţia organizată viza o emisiune de obligaţiuni scadentă în 2027, în valoare de 

600 milioane lei. Rata cuponului a fost 2,5%. 

Valoarea totală a cererilor a ajuns la 391,7 milioane lei. Băncile au oferit în nume 

şi cont propriu 255 milioane lei, iar 30 milioane lei în contul clienţilor. 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/ludovic-orban_88.html
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Ofertele necompetitive au fost de 106,7 milioane lei. 

În conformitate cu prevederile art. 4, alin. 3 din Regulamentul-cadru privind 

operaţiunile de piaţă cu titluri de stat pe piaţa internă aprobat prin Ordinul 

ministrului finanţelor publice nr. 2245 din 16.09.2016, Ministerul Finanţelor 

respinge în totalitate ofertele de cumpărare transmise considerându-le la un nivel 

neacceptabil al preţului ofertat”, a anunţat ministerul. 

Finanţele au împrumutat luni 300 milioane lei într-o emisiune de obligaţiuni 

scadentă în 2034, la o dobândă anuală de 4,15%, scrie Mediafax.  

(Sursa: Mediafax) 

 

 Numărul de companii nou-înregistrate a crescut cu 37% în primul trimestru 

din 2021 faţă de T1/2020. Creşterea de noi companii înregistrate în România a 

fost cea mai mare dintre statele membre ale Uniunii Europene pentru care 

există date disponibile. Faţă de trimestrul precedent, numărul de companii 

nou-înregistrate în România a crescut cu 2% 

Numărul de companii nou-înregistrate a crescut cu 37% în primul trimestru din 

2021 faţă de aceeaşi perioada din 2020, conform datelor de la Eurostat, Oficiul 

European de Statistică. 

Creşterea înregistrată de România a fost cea mai mare dintre statele membre ale 

Uniunii Europene pentru care există date disponibile. Faţă de trimestrul precedent, 

numărul de companii nou- înregistrate în România a crescut cu 2%. 

În UE, numărul numărul companiilor nou-înregistrate a crescut uşor în primul 

trimestru al anului 2021. În primul trimestru al anului 2021, numărul ajustat 

sezonier al înregistrărilor de întreprinderi a crescut cu 0,3% în UE şi a scăzut cu 

0,1% în zona euro, comparativ cu trimestrul anterior. În al patrulea trimestru al 

anului 2020, numărul înregistrărilor de noi întreprinderi a scăzut cu 0,8% în UE şi 

cu 0,9% în zona euro, comparativ cu al treilea trimestru al anului 2020. 

(Sursa: zf.ro) 
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 Creditul privat a început să încetinească în aprilie, după avântul din 

T1/2021. Ritmul lunar de creştere a creditării private a coborât la 1% în 

aprilie, de la 1,8% în martie faţă de februarie. Avansul anual a fost de 8,3% 

faţă de aprilie 2020, când era stare de urgenţă 

 

Avântul lunar al creditării faţă de martie s-a temperat mai mult la companii decât 

pe retail ♦ Creditarea totală pentru populaţie şi companii a ajuns în aprilie 2021 la 

un sold de 293,5 mld. lei ♦ Creditele în lei au avansat cu 13,5% faţă de aprilie 

2020, în timp ce împrumuturile în valută au scăzut în aprilie cu 2,3% an/an ♦ După 

primele patru luni din 2021, creditul privat total a crescut cu un ritm mediu de 6,3 

% an/an. 

Creditul privat, care dă oxigen economiei reale, a înregistrat o încetinire în luna 

aprilie, după ascensiunea din primele luni ale anului, care a prins viteză în martie. 

Astfel, ritmul lunar de creştere a creditării a coborât la 1% în aprilie faţă de martie, 

de la 1,8% în martie faţă de februarie. 

Din analiza datelor BNR se observă că avântul lunar al creditării în aprilie faţă de 

martie s-a temperat mai mult la companii decât pe retail. Astfel, creditarea 

corporate în lei a crescut cu 1,2% faţă de martie 2021, după majorarea cu 3% în 

martie faţă de februarie 2021. 
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Şi pe componenta de valută, creditarea corporate a avut în aprilie un ritm lunar de 

creştere de 1,2%, sub viteza de 1,7% din martie comparativ cu februarie 2021. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Numărul de companii nou-înregistrate a crescut cu 37% în primul trimestru 

din 2021 faţă de T1/2020. Creşterea de noi companii înregistrate în România a 

fost cea mai mare dintre statele membre ale Uniunii Europene pentru care 

există date disponibile. Faţă de trimestrul precedent, numărul de companii 

nou-înregistrate în România a crescut cu 2% 

Numărul de companii nou-înregistrate a crescut cu 37% în primul trimestru din 

2021 faţă de aceeaşi perioada din 2020, conform datelor de la Eurostat, Oficiul 

European de Statistică. 

Creşterea înregistrată de România a fost cea mai mare dintre statele membre ale 

Uniunii Europene pentru care există date disponibile. Faţă de trimestrul precedent, 

numărul de companii nou- înregistrate în România a crescut cu 2%. 

În UE, numărul numărul companiilor nou-înregistrate a crescut uşor în primul 

trimestru al anului 2021. În primul trimestru al anului 2021, numărul ajustat 

sezonier al înregistrărilor de întreprinderi a crescut cu 0,3% în UE şi a scăzut cu 

0,1% în zona euro, comparativ cu trimestrul anterior. În al patrulea trimestru al 

anului 2020, numărul înregistrărilor de noi întreprinderi a scăzut cu 0,8% în UE şi 

cu 0,9% în zona euro, comparativ cu al treilea trimestru al anului 2020. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Guvernul intenționează să ia două împrumuturi pentru construirea 

spitalelor regionale Cluj și Craiova 

Guvernul a aprobat memorandumul privind acordul de contractare a două 

împrumuturi de la Banca Europeană de Investiții, în vederea construirii spitalelor 

regionale Cluj și Craiova, se arată într-un comunicat al Ministerului Finanțelor. 

Valoarea totală ce ar putea fi contractată este circa 480 milioane euro. 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 28 mai 2021 14 

 

Cât vor costa spitalele de la Iași, Cluj și Craiova 

Conform studiilor de fezabilitate, costul total al celor 3 spitale regionale (Iași, Cluj, 

Craiova) se ridică la cca. 1,64 miliarde euro. 

Ministerul Finanțelor precizează că valoarea proiectului de investiții prevăzut de 

Spitalul Regional de Urgență Cluj este de 539,6 milioane euro, din care 454 

milioane euro reprezintă costul net. 

Pentru Spitalul Regional de Urgență Craiova, proiectul prevede investiții cu 

valoare totală de 602,74 milioane euro, costul net fiind de 507 milioane euro. 

"Costurile operaționale aferente realizării acestor proiecte de investiții publice 

însumează o valoare netă de cca. 1,5 milioane de euro și nu sunt incluse în costul 

investiției aprobat prin hotărâre de guvern și/sau acoperite de fondurile europene 

nerambursabile", conform sursei citate. 

Potrivit MF, implementarea și coordonarea proiectelor va fi asigurată de Ministerul 

Sănătății, pe o perioadă de aproximativ 7 ani, data limită de tragere a sumelor 

împrumutului fiind aprilie 2028. De asemenea, Ministerului Sănătății va urmări 

evoluția cadrului general a programării bugetare anuale. 

Primul acord de finanțare, în valoare de 250 milioane euro, a fost semnat la 20 

aprilie, fiind vorba despre cel de la Iași. 

Conform calendarului de contractare, se urmărește ca până la finele anului 2021 să 

fie semnate și împrumuturile pentru Spitalele Regionale de Urgență Cluj și 

Craiova. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Claudiu Năsui vrea să vândă activele și creanțele deținute de România la 

Krivoi Rog, în Ucraina: Plătim 1 milion de euro pe an pază 

Ministrul Economiei Claudiu Năsui propune vinderea la licitație a activelor și 

creanțelor deținute de România la combinatul siderurgic Krivoi Rog din Ucraina, 

în încercarea de a recupera ce se mai poate din afacere și a renunța la plata anuală 

de un milion de euro pentru pază. 

https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24690350-contractul-finantare-bei-pentru-construirea-spitalului-regional-urgenta-iasi-semnat.htm
https://mfinante.gov.ro/presa-comunicate-de-presa/-/asset_publisher/vMeOfqIFpa30/content/sprijin-financiar-pentru-construc-c8-9bia-de-spitale-regionale?_com_liferay_asset_publisher_web_portlet_AssetPublisherPortlet_INSTANCE_vMeOfqIFpa30_assetEntryId=2161458&_com_liferay_asset_publisher_web_portlet_AssetPublisherPortlet_INSTANCE_vMeOfqIFpa30_redirect=https%3A%2F%2Fmfinante.gov.ro%2Fpresa-comunicate-de-presa%3Fp_p_id%3Dcom_liferay_asset_publisher_web_portlet_AssetPublisherPortlet_INSTANCE_vMeOfqIFpa30%26p_p_lifecycle%3D0%26p_p_state%3Dnormal%26p_p_mode%3Dview%26_com_liferay_asset_publisher_web_portlet_AssetPublisherPortlet_INSTANCE_vMeOfqIFpa30_cur%3D0%26p_r_p_resetCur%3Dfalse%26_com_liferay_asset_publisher_web_portlet_AssetPublisherPortlet_INSTANCE_vMeOfqIFpa30_assetEntryId%3D2161458
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„În ministerul economiei sunt multe probleme uitate de ani de zile. Unele de zeci 

de ani. Și, la fiecare astfel de problemă, este cineva care câștigă bani frumoși de pe 

urma ei. Combinatul de la Krivoi Rog este fix o astfel de problemă a statului 

român. Nerezolvată de ani de zile și din care câțiva oameni conectați politic se 

îmbogățesc din banii contribuabililor. 

Combinatul de la Krivoi Rog este o fabrică abandonată din Ucraina la care este 

proprietar și statul român alături de statul ucrainean. Inițial erau mai multe state 

care au fost implicate în construirea lui, dar au rămas numai acestea două. 

Combinatul nu mai funcționează și nici nu are vreo perspectivă de a se reporni. 

Este o reminiscență a economiei socialiste planificate deținute de stat. A fost 

fondat de Republica Socialistă România, împreună cu alte state din lagărul 

socialist, în anul 1986. România a plătit atunci 640 milioane ruble transferabile 

(echivalentul a ~1 miliard de dolari) pentru construcție. În schimbul acestor bani, 

România trebuia să primească peleți de fier pentru a produce oțel. În total, statul 

român ar fi trebuit să primească ~30 de milioane de tone de peleți timp de 10 ani. 

În practică, a primit doar 159 mii de tone. Adică 0.53% din cât trebuia să 

primească. O altă „bună afacere” a statului. 

Să ne înțelegem bine: de 22 de ani acest combinat nu mai funcționează deloc. 

Celelalte state cu care eram în asociere și-au marcat pierderea și au vândut pe cât 

au putut ce aveau calculat drept contribuție națională. Statul român, însă, a ales să 

rămână agățat de combinat alături de statul ucrainean, cel pe teritoriul căruia se află 

acest maldăr de fier din care se fură anual, cam orice. Sunt nenumărate reportaje 

făcute de televiziunile românești care arată aproape an de an că din combinat, adică 

ce a mai rămas din el după atâta vreme, se fură ca din codru”, scrie ministrul pe 

Facebook, citat de Mediafax. 

Năsui spune că statul plătește anual un milion de euro către trei firme pentru „pază 

și conservare”. „Recent am primit pe masă nota de plată pe anul acesta. Ne costă 

încă 5,4 milioane de lei. Nu sunt alese la întâmplare aceste firme. Sunt impuse 

printr-o lege în care ele apar paznici obligatorii. Repet, an de an”, spune ministrul, 

care caraterizează combinatul drept „o epavă”. 
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Ministrul spune că firmele nu au fost alese pe baze concurențiale, printr-o licitație, 

fiind trei firme nominalizate expres într-un HG din 1999. 

„Cele trei firme sunt: Arcom SA, Arcif SA și Uzinexport SA. Până acum, aceste 

firme au primit peste 70 de milioane de lei. Adică 1 milion de euro pe an. 

Care e interesul în această schemă? Să tot plătim bani publici unor firme pentru 

păzirea unei epave fără viitor și să aruncăm fără sens banii plătiți de fiecare 

contribuabil în parte într-o gaură neagră? Sau în buzunarele unor căpușe ale 

statului? 

Pentru mine și pentru orice om de stat cu bun simț, e clar că acest combinat, așa 

cum este acum, nu are nicio perspectivă. Până acum statul a întreținut această 

gaură neagră din motive pe care pot doar să le bănuiesc. 

Singurii beneficiari din toată povestea asta sunt cele trei firme care nu fac nimic. 

Dacă ar fi plătite din bani privați, aș zice treaba lor. Dar problema este că sunt 

plătiți din banii contribuabililor, iar eu nu suport risipa. 

De aceea am propus prim-ministrului ce nu a avut curaj nimeni să facă de zeci de 

ani încoace: să ieșim din această afacere comunistă păguboasă care încă risipește 

banii românilor fără absolut niciun scop altul decât îmbogățirea unor abonați la 

bani de la stat. 

Concret, trebuie să vindem la licitație activele și toate creanțele de acolo. Să mai 

recuperăm ce putem și să nu mai plătim un milion de euro pe an unor firme 

stabilite din pix în 1999”, scrie Năsui. 

România a intrat în proiectul Krivoi Rog în baza Convenției dintre Guvernul 

Republicii Socialiste România și Guvernul URSS) privind colaborarea în 

construirea pe teritoriul URSS a combinatului, convenție semnată la Moscova la 29 

decembrie 1986. A mai fost semnată tot atunci și Convenția dintre Guvernul RSR 

și Guvernul URSS cu privire la condițiile de amplasare și de activitate pe teritoriul 

URSS a organizațiilor de antrepriză din RSR pentru construirea combinatului 

minier de îmbogățire a minereurilor acide cu conținut de fier de la Krivoi Rog. 

(Sursa: Digi 24) 
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 Premierul Florin Cîțu a lansat campania de informare pentru vaccinare: 11 

spoturi video emoționante pentru a convinge cetățenii să se imunizeze 

Guvernul caută noi metode să îi convingă pe români să se vaccineze,  în contextul 

în care ritmul imunizării împotriva Covid-19 a scăzut. 

Premierul a anunțat astăzi lansarea unei campanii de comunicare cu o nouă 

abordare, mai personală.  Este vorba despre mai multe spoturi media, iar 

protagonistul unuia dintre ele este chiar Florin Cîţu. 

Ce conține vaccinul pentru voi? Aceasta este întrebarea de la care pornește întreaga 

campanie. Mesajele promovate în spoturile media fac referire la lucrurile de care 

ne este dor și de care putem avea din nou parte, prin vaccinare. 

Cele 11 clipuri de informare au fost gândite astfel încât mesajul campaniei să 

ajungă la cât mai persoane. Guvernul speră ca aceste clipuri, care au o abordare 

personală și directă, să îi aducă în centrele de vaccinare pe românii nehotărâții. Ele 

vor fi difuzate la TV, radio și online timp de 6 luni. 

Premierul a prezentat și un clip personalizat în care le vorbește românilor despre 

beneficiile vaccinării. Nu va fi difuzat la televizor, ci doar pe pagina personală de 

Facebook. 

În zonele rurale funcţionează însă mai bine abordarea directă a oamenilor. Într-o 

localitate din Hunedoara, de exemplu, primarul încearcă să îi convingă pe cei 

nehotărâţi sau care au temeri, cu vorba bună. 

Guvernul şi-a propus ca țintă 5 milioane de persoane vaccinate la 1 iunie. În 

ultimele săptămâni însă, după relaxarea restricțiilor, numărul românilor care vin la 

imunizare s-a înjumătățit. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Guvernul a actualizat lista ţărilor din care este impusă carantina la sosirea 

în România. Lista completă 

Guvernul a actualizat joi lista ţărilor cu risc epidemiologic ridicat. 
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Astfel, în zona roşie sunt incluse Maldive, Seychelles, Bahrain, Uruguay, 

Argentina, Costa Rica, Capul Verde, Trinidad si Tobago, Lituania, Paraguay, 

Columbia, Chile, Suedia, Nepal, Georgia, Brazilia, Letonia, Olanda, Suriname, 

Franţa, Kuweit, India şi Africa de Sud. 

Din zona galbenă fac parte Cipru, Belgia, Bolivia, Slovenia, Grecia, Estonia, 

Danemarca, Sint Maarten, Andorra, Botswana, Malaysia, Puerto Rico, Mongolia, 

Croaţia, Guyana, Peru, Iran, Luxemburg, Emiratele Arabe Unite, Turcia, Belarus, 

Elveţia, Timorul de Est, Sri Lanka, Canada, Oman, Bahamas şi Marea Britanie. 

„Marea Britanie, care în mod normal, pe incidenţă, s-ar afla în zona verde va fi 

considerată ca fiind în zona galbenă, ce înseamnă că trebuie să vină cu test sau să 

fie vaccinat, din cauza prezenţei unei tulpini cu răspândire rapidă”, a declarat Raed 

Arafat, şeful DSU. 

Cei vaccinaţi împotriva COVID-19 nu trebuie să stea în carantină dacă vin din 

zona roşie sau galbenă, cu risc epidemiologic ridicat. 

Dacă o persoană vine din zona galbenă, aceasta nu intră în carantină dacă este 

vaccinată sau prezintă un test PCR, nu mai vechi de 72 de ore. În ceea ce priveşte 

zona roşie, sunt scutite de carantină doar persoanele vaccinate. 

„Lista este difrenţiată pe coduri – verde, galben şi roşu, exact după incidenţele din 

România. Motivul pentru care s-a făcut acest lucru este pentru a nu intra brusc ţări 

care ne depăşesc cu foarte puţin. Dacă este în codul galben, persoana nu intră în 

carantină dacă este vaccinată sau prezintă un test PCR, nu mai vechi de 72 de ore. 

Dacă este din zona roşie, fie persoana este vaccinată, fie intră în carantină. Testul 

nu mai scuteşte de carantină”, a declarat Raed Arafat în cadrul unei conferinţe de 

presă din 14 mai. 

Măsura carantinei se aplică pentru 14 zile, însă dacă persoana carantinată face un 

test COVID-19 în a opta zi, iar rezultatul este negativ, poate ieşi din carantină în a 

zecea zi. 

(Sursa: zf.ro) 
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 Klaus Iohannis, mesaj pentru medici: A fost un an infernal pentru 

personalul din medicina de urgență. Sunteți eroii noștri 

Președintele Klaus Iohannis a vizitat, joi, cu ocazia Zilei Internaționale a Medicinei 

de Urgență, Unitatea de Primiri Urgențe a Spitalului „Bagdasar-Arseni”, din 

București. Președintele a adresat cu această ocazie un mesaj pentru personalul 

medical.  

„Astăzi este Ziua Internațională a Medicinii de Urgență și dați-mi voie, în primul și 

în primul rând, să-i felicit pe toți care lucrează în acest domeniu al medicinii de 

urgență. Astăzi, împreună cu mine, au fost aici reprezentanții unităților de primiri 

urgențe din București și i-am felicitat, dar țin să repet aceste felicitări și în public. 

Doamnelor, domnilor, vă admir! Vă admir pentru dăruirea, pentru abnegația cu 

care vă faceți profesia. Salvați vieți în fiecare zi, dați speranță oamenilor bolnavi și 

pentru asta meritați nu doar felicitări, ci și mulțumiri. 

Astăzi am venit la o unitate UPU nou-nouță, care se va deschide în zilele 

următoare. Este o unitate model, o unitate modernă, o unitate care a apărut aici 

dintr-o colaborare foarte bună între Primăria Sectorului 4 și Ministerul Sănătății. 

Iată că, dacă lucrează împreună autoritatea locală cu autoritatea centrală, se pot 

realiza astfel de proiecte. Primăria de sector s-a ocupat de clădirea propriu-zisă, iar 

Ministerul Sănătății a folosit fonduri europene pentru dotare. Este o dotare 

ultramodernă. 

Este un exemplu de cum ne dorim să arate spitalele din România și sunt convins 

că, în anii care urmează, vom vedea din ce în ce mai multe nu doar unități, ci 

întregi spitale moderne. 

Vă felicit pe toți cei care ați contribuit la realizarea acestei unități de primiri 

urgențe, și reprezentanții Ministerului, și a Departamentului pentru Situații de 

Urgență, a Primăriei de sector și îi rog pe ceilalți să urmeze acest exemplu. 

A fost un an infernal pentru personalul din medicina de urgență. Un an infernal 

acest an pandemic, în care lucrurile s-au complicat peste măsură și știu că ați lucrat 

până la epuizare, ați salvat foarte multe vieți și ați contribuit semnificativ la buna 

gestionare a situațiilor complicate în această pandemie.  
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Împreună cu tot personalul medical, ați fost în prima linie, sunteți eroii noștri și 

românii trebuie să înțeleagă că nici nu se pot aduce suficiente mulțumiri pentru 

munca care a fost depusă și de personalul UPU, și de tot corpul medical. 

Vă felicit și vă mulțumesc!”, a declarat Klaus Iohannis. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Ministerul Justitiei demareaza o noua procedura de selectie a candidatilor 

pentru functia de procuror european delegat in Romania 

Ministerul Justitiei a transmis joi, 27 mai, ca va demara o noua procedura de 

selectie a candidatilor pentru functia de procuror european delegat in Romania. 

 

"Persoanele interesate sa ocupe o functie de procuror european delegat in Romania 

isi pot depune candidaturile pana la data de 27 iunie, inclusiv. Colegiul EPPO si-a 

dat acordul inca din data de 10 februarie pentru sase procurori europeni delegati, 

propusi de Ministerul Justitiei, din totalul de 15", se arata in anuntul publicat pe 

site-ul Ministerului Justitiei. 

 

Dosarele vor fi analizate de o comisie de selectie, iar rezultatele verificarii vor fi 

publicate pe site-ul Ministerului Justitiei. 

 

Interviul va avea loc in perioada 7 - 9 iulie, dar pot aparea modificari in functie de 

numarul candidatilor si de modalitatea de desfasurare. 

 

"Evaluarea candidatilor se face pe baza aspectelor relevante rezultate din sustinerea 

interviului, din analiza documentelor depuse de catre candidat cu privire la 

experienta practica relevanta, precum si a altor aspecte verificabile rezultate din 

activitatea sa profesionala. La finalizarea interviurilor, Comisia de selectie va 

selecta candidatii pentru ocuparea celor noua posturi de procurori europeni 

delegati", se precizeaza in anunt. 

La finalul lunii ianuarie, Ministerul Justitiei anunta ca a selectat sase candidati 

pentru functia de procuror european delegat in Romania. 

https://ziare.com/stiri/procuror/
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Este vorba despre Dana-Manuela Ana, Camelia-Elena Grecu, Constantin Irina si 

Jean-Nicolae Uncheselu - Directia Nationala Anticoruptie, Dana-Cristina Bunea - 

Parchetul de pe langa Inalta Curte de Casatie si Justitie si Florin Bogdan Munteanu 

- Parchetul de pe langa Judecatoria Iasi. 

 

Procurorii europeni delegati in Romania vor actiona in numele Parchetului 

European (EPPO) in statele lor si vor avea aceleasi competente ca procurorii 

nationali in ceea ce priveste investigatiile, urmaririle penale si trimiterea in 

judecata. 

 

Rolul acestei structuri este de a colabora mai strans in investigarea si urmarirea 

penala pentru infractiuni care afecteaza bugetul UE, precum: frauda, coruptia, 

spalarea de bani, frauda transfrontaliera in materie de TVA. 

 

Parchetul European este format dintr-un procuror-sef european, un colegiu al 

procurorilor, procurori europeni delegati si camere permanente. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Ministrul Economiei anunta ca Romania va fi deschisa turismului extern. 

Lista persoanelor care au voie sa vina in tara, eliminata 

Ministrul Ministrul Economiei, Antreprenoriatului si Turismului, Claudiu Nasui, a 

anuntat, joi seara, ca Romania se deschide turismului extern, lucru pe care l-au 

cerut toate organizatiile de profil. Acest lucru este posibil dupa ce autoritatile au 

eliminat restrictiile cu privire la persoanele care aveau voie sa intre in tara. 

 

"Romania va fi deschisa turismului extern. Practic, s-a elimiat din Hotararea de 

Guvern care reglementeaza lucrurile acestea lista persoanelor care aveau dreptul sa 

vina. Pe langa criteriile generale pentru tarile din listele rosii, galbele si verzi mai 

era si o lista a persoanelor care aveau voie sa vina in tara. Aceasta lista este 

eliminata. In momentul acesta, practic, Romania este deschisa si turismului 

extern", a anuntat, joi seara, Claudiu Nasui. 

 

 

https://ziare.com/florin-bogdan/
https://ziare.com/stiri/infractiuni/
https://ziare.com/stiri/frauda/
https://ziare.com/stiri/coronavirus/tari-zona-galbena-zona-rosie-27-mai-1681491
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Ministrul a precizat ca a fost un lucru cerut de catre mai toate organizatiile de 

profil din turism. 

 

"Au fost si discutii bilaterale. Acum avem o regula clara si generala, aplicabila 

tuturor tarilor, deci este un lucru foarte bun", a mai declarat Nasui. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Peste 1.000 de voluntari vor participa la ediţia a II-a a Maratonului 

Vaccinării Bucureşti 

Peste 1.000 de medici, studenţi, asistenţi medicali şi personal administrativ vor 

participa pe bază de voluntariat la ediţia a II-a a Maratonului Vaccinării Bucureşti, 

care va avea loc în perioada 28-31 mai. 

 

Ediţia a II-a a Maratonului Vaccinării Bucureşti va începe vineri, 28 mai, la ora 

16,00, şi se va încheia luni, 31 mai, ora 8,00. 

 

Potrivit unui comunicat de presă al organizatorilor, sunt aşteptaţi la maraton atât 

cei care au primit prima doză la Maratonul Vaccinării Bucureşti - ediţia I, ce a avut 

loc în perioada 7 - 10 mai, şi care trebuie să facă rapelul, cât şi cei care doresc să 

facă acum prima doză, urmând ca rapelul să îl facă, după trei săptămâni, la oricare 

dintre centrele de vaccinare unde sunt locuri disponibile. 

 

Una dintre noutăţile aduse de această ediţie a Maratonului Vaccinării Bucureşti o 

reprezintă posibilitatea imunizării, la Sala Palatului, cu vaccinul Johnson&Johnson, 

ser ce se administrează într-o singură doză. În acest sens, au fost pregătite circuite 

separate, destinate exclusiv imunizării cu acest ser. 

 

În cele două centre de vaccinare - Sala Palatului şi Biblioteca Naţională a 

României - vor fi amenajate în total 50 de fluxuri de vaccinare: 35 la Sala Palatului 

şi 15 la Biblioteca Naţională. 
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"Ţinând cont de experienţa acumulată la ediţia anterioară, vom încerca să 

eficientizăm şi mai mult procesul de vaccinare. Astfel, am crescut numărul de 

fluxuri de vaccinare de la Biblioteca Naţională a României, pentru a veni în 

întâmpinarea cererii mari pe care am constat-o la prima ediţie a Maratonului 

Vaccinării - Ediţia Bucureşti. De asemenea, ca o noutate absolută, am decis să le 

oferim şi celor care doresc imunizarea cu un vaccin într-o singură doză 

posibilitatea de a alege vaccinarea cu serul Johnson&Johnson, pentru care nu este 

nevoie de rapel. Fiecare om vaccinat înseamnă un pas mai aproape de normalitate. 

Timp de 3 zile îi aşteptăm, la orice oră din zi şi din noapte, pe toţi cei care doresc 

să se vaccineze la Maratonul Vaccinării Bucureşti, ediţia a II-a, fie că este vorba 

rapel, prima doză sau singura doză", a declarat prof. dr. Viorel Jinga, rectorul 

Universităţii de Medicină şi Farmacie "Carol Davila", citat în comunicatul de 

presă. 

Preşedintele Comitetului Naţional de Coordonare a Activităţilor privind 

Vaccinarea (CNCAV) împotriva COVID-19, col. dr. Valeriu Gheorghiţă, a 

subliniat importanţa implicării în această campanie a specialiştilor de la "Carol 

Davila". 

"Este un gest de responsabilitate, de solidaritate şi de grijă faţă de nevoia fiecărui 

om, printr-o implicare voluntară a întregului corp medical şi academic al 

Universităţii de Medicină şi Farmacie "Carol Davila" din Bucureşti. Societatea 

românească are nevoie de asemenea demersuri care vin să confirme dorinţa de a 

ajunge la normalitatea care ne-a lipsit atât de mult. Mesajul provaccinare transmis 

de cea mai înaltă instituţie medicală din România are un rol important de 

recâştigare a încrederii oamenilor în actul medical şi în medicină în general", a 

subliniat Valeriu Gheorghiţă, potrivit aceluiaşi comunicat. 

Maratonul Vaccinării Bucureşti, ediţia a II-a, este organizat de Universitatea de 

Medicină şi Farmacie "Carol Davila" Bucureşti, în parteneriat cu Colegiul 

Medicilor din Municipiul Bucureşti, Ordinul Asistenţilor Medicali Generalişti, 

Moaşelor şi Asistenţilor Medicali din România - Filiala Municipiului Bucureşti, 

Societatea Studenţilor la Medicină Bucureşti şi Societatea Multidisciplinară a 

Medicilor Rezidenţi, cu sprijinul Primăriei Capitalei, prin Administraţia Spitalelor 

şi Serviciilor Medicale Bucureşti (ASSMB), al Comitetului Naţional de 

Coordonare a Activităţilor privind Vaccinarea Împotriva COVID-19 (CNCAV) şi 

al Societăţii Române de Anestezie şi Terapie Intensivă (SRATI). 
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La prima etapă a Maratonului Vaccinării Bucureşti, desfăşurată în perioada 7-10 

mai 2021, s-au vaccinat 20.360 de persoane. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 România va dona Republicii Moldova un nou lot de doze de vaccin anti 

Covid de la AstraZeneca 

Nou ajutor umanitar din partea României destinat Republicii Moldova pentru 

gestionarea pandemiei. 

La solicitarea Ministerului Sănătății, Guvernul României a aprobat acordarea a 

100.800 de doze de vaccin împotriva COVID-19 din numărul de doze achiziționate 

de MS în cadrul Programului Național de Vaccinare și livrate de către Compania 

AstraZeneca. 

Asigurarea transportului celor 100.800 de doze în Republica Moldova se va realiza 

prin structurile de specialitate ale Ministerului Afacerilor Interne, respectiv prin 

Departamentul pentru Situații de Urgență, prin Inspectoratul General pentru 

Situații de Urgență, din bugetul Mecanismului de Protecție Civilă al Uniunii, 

conform prevederilor legale. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Președintele Consiliului Naţional al Elevilor: O şedinţă anuală de screening 

psihologic, imperios necesară pentru elevi / Ce arată un sondaj realizat pe 

8700 de elevi 

Preşedintele Consiliului Naţional al Elevilor, Rareş Voicu, a afirmat joi că elevii au 

nevoie de o şedinţă anuală de screening psihologic, în condiţiile în care în 

pandemia de COVID-19 mulţi copii au acuzat stări anxioase şi depresive, transmite 

Agerpres. 

 

Potrivit lui Voicu, un sondaj realizat în luna martie de CNE pe un eşantion de 

8.700 de elevi, după un an de pandemie, relevă că 75% dintre cei intervievaţi se 

simt obosiţi şi anxioşi, iar 30% au spus că avut stări depresive şi anxioase. 

http://www.ms.ro/2021/05/27/nou-ajutor-umanitar-pentru-republica-moldova/
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"O şedinţă obligatorie de screening anual este imperioasă. Chiar dacă nu vom 

ajunge la toţi elevii, pentru că nu există capacitate în acest sens, ideea este ca 

psihologul şcolar să ajungă la cât mai mulţi elevi pentru un diagnostic corect sau 

pentru a-l îndruma către un alt specialist", a afirmat Rareş Voicu, la o dezbatere 

organizată de Comisia pentru învăţământ din Senat, cu tema "Psihologii şcolari: 

angajaţi ai sistemului de educaţie sau profesionişti independenţi ce pot fi 

contractaţi de unităţile de învăţământ?". 

El a menţionat că, potrivit cercetării, doar 5% dintre elevi au avut acces la servicii 

de asistenţă psihologică în şcoală în ultimul an. 

La rândul său, vicepreşedintele Federaţiei Naţionale a Asociaţiilor de Părinţi, 

Eugen Ilea, a vorbit despre importanţa existenţei psihologilor în şcoli. "Avem 

nevoie de psihologi şcolari. Am văzut acest lucru înainte de pandemie, iar această 

nevoie s-a accentuat în perioada pandemiei", a spus el, citat de Agerpres. 

 

Din concluziile sondajului realizat de Consiliul Național al Elevilor - vezi aici 

sondajul în întregime: 

 Aproape jumătate dintre respondenți (44,5%) afirmă că, la un an de la 

debutul pandemiei, se simt obosiți, în timp ce un procent de 33,9% sunt 

bucuroși pentru că au reușit să reziste tuturor provocărilor pe care le-au 

întâmpinat. În aceeași notă, 30,4% dintre elevi declară că se simt anxioși față 

de ceea ce urmează să se întâmple în următoarele luni, iar 20,3%se simt 

optimiști. 

 Din totalul elevilor care au completat acest chestionar, 35,6% afirmă că nu 

au experimentat episoade depresive în ultimul an, în timp ce 34,2% spun că 

au trecut de 1-5 ori prin astfel de situații. 

 Din totalul elevilor care au completat acest chestionar, 29,4% afirmă că au 

trecut prin stări de anxietate de câteva ori, iar un procent de 14,6% dintre 

elevi s-au simțit anxioși în 5-10 situații de la debutul pandemiei, în timp ce 

un procent de 29,7% de peste 10 ori; 26,3% spun că nu au experimentat 

episoade de anxietate în ultimul an. 

https://consiliulelevilor.ro/wp-content/uploads/2021/03/Un-an-de-pandemie.-Cu-ce-ramanem.pdf
https://consiliulelevilor.ro/wp-content/uploads/2021/03/Un-an-de-pandemie.-Cu-ce-ramanem.pdf
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 Majoritatea covârșitoare a respondenților (71,8%) afirmă faptul că nu au 

avut în această perioadă nevoie de sprijinul consilierului școlar, iar 22,7%din 

elevi spun că ar fi avut nevoie de astfel de servicii, însă nu au putut beneficia 

de acestea. Doar 5,5%dintre elevi au transmis faptul că au beneficiat de 

sprijinul consilierilor școlari. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Zeci de comisari ai Gărzii de Mediu și peste 200 de polițiști și jandarmi, 

descinderi la firme care depozitează şi ard ilegal deşeuri în Săruleşti, Călăraşi 

/ Octavian Berceanu: Un semnal pentru piața infracțională / Protest al 

persoanelor implicate în afaceri cu deșeuri 

Zeci de comisari ai Gărzii Naţionale de Mediu, peste 65 de polițişti și 180 de 

jandarmi intervin, joi dimineaţă, în Săruleşti, judeţul Călăraşi, fiind vizate firme 

care depozitează şi ard ilegal deşeuri, cele mai multe provenite de la service-uri şi 

de la dezmembrări auto. 

Mai muți locuitori din Săruleşti, implicați în activități cu deșeuri, protestează față 

de acțiunea Gărzii de Mediu, opunându-se dezmembrării utilajelor amenajate. 

Șeful Gărzii de Mediu, Octavian Berceanu, susține că acesta este „un semnal 

pentru piața infracțională, piața la negru existentă în acest moment în România în 

zona de deșeuri”. 

„Avem amenințări externe, granița este permanent forțată, într-un fel sau altul, dar 

există și o amenințare internă, acest tip de comerț ilegal, ilicit cu deșeuri. Dăm un 

semnal în această piață a deșeurilor, această piață ilicită care se dezvoltă în fiecare 

zi”, a spus Octavian Berceanu, prezent la acțiunea din Săruleşti. 

Berceanu susține că situația din Săruleşti seamănă cu cea din localitatea Sintești, de 

lângă București. 

„Multe companii au sedii și puncte de lucru și în Sărulești, și în Sintești, 

documente și transporturi ilegale se fac cu acte emise ori în Sintești, ori în 

Sărulești”, a precizat șeful Gărzii de Mediu. 

https://www.g4media.ro/octavian-berceanu-seful-garzii-de-mediu-in-descinderile-din-weekend-in-comunitatea-rroma-din-sintesti-am-oferit-bomboane-copiilor-in-loc-de-pulane-adultilor-si-am-vorbit-cu-oamenii-in-loc-de-turnat.html
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Octavian Berceanu a adăugat că autoritățile locale trebuie, la rândul lor, să 

înțeleagă că astfel de activități sunt ilegale. 

„Toate deșeurile se scurg direct în pânza freatică”, a mai spus Berceanu. 

Ministrul Mediului, Tanczos Barna, aflat, de asemenea,la acțiunea din Săruleşti, 

susține că în zonă sunt „multe arderi ilegale”. 

„Este o localitate unde se desfăşoară activităţi ilegale de colectare şi sortare 

deşeuri, sunt foarte multe arderi ilegale. Este motivul pentru care această acţiune a 

fost organizată de Garda de Mediu. (…) Fără doar şi poate există reţele organizate, 

de crimă organizată în domeniul financiar, în domeniul colectării, în domeniul 

sortării şi aceste reţele trebuie distruse”, a declarat Tanczos Barna. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Pactul Ecologic European, demers politic pe lângă Comisia Europeană 

pentru finanțarea proiectului de decarbonizare a Deltei Dunării: 

PORTnetZERO 

Proiectul pan-european PORTnetZERO ce propune decarbonizarea Deltei Dunării, 

ca parte din implementarea Pactului Ecologic European (Green Deal), depune 

eforturi pentru a obţine finanţare din partea Comisiei Europene, în condiţiile în 

care există o avalanşă de propuneri pe subiectele aeroporturi şi porturi verzi, cu 

consorţii renumite la nivel european determinate să intre într-o competiţie feroce 

pentru a fi selectate, caz în care primesc până la 25 milioane de euro pentru o 

perioadă de 4-5 ani. 

Propunerea de proiect în cauză a fost depusă în Aria 5 (Transport Sustenabil) a 

programului Orizont 2020, cel mai amplu program de cercetare şi inovare derulat 

de Uniunea Europeană, şi este pe primul loc pe ”lista de rezervă” privind 

finanţarea Comisiei Europene, dintr-un număr de 42 de propuneri. 

Având în vedere impasul în care se află proiectul, un grup de europarlamentari 

români a trimis miercuri o scrisoare comisarului european pentru inovare, 

cercetare, cultură, educaţie şi tineret, Mariya Gabriel, în care subliniază necesitatea  
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ca Comisia Europeană să găsească fonduri suplimentare pentru a sprijini acest 

proiect ”solid”, ”relevant şi important pentru a stimula acţiunile de inovare digitală 

şi cu emisii reduse de carbon în UE”, conform comunicatului prezentat de 

Agerpres. 

PORTnetZERO constă în abordarea unui subiect de nişă: decarbonizarea porturilor 

mici şi mijlocii, care sunt mult mai numeroase decât cele mari, având un impact 

semnificativ mai mare în implementarea Pactului Ecologic European. Este un 

proiect ambiţios care îşi propune revitalizarea zonei Deltei Dunării, începând cu 

implicarea Portului din Tulcea, sub toate aspectele: crearea de locuri de muncă, 

conservarea biodiversităţii şi a ecosistemului Deltei, încurajarea de practici 

portuare inovative care să încurajeze folosirea energiei verzi. 

Decarbonizarea acestei regiuni este de importanţă mondială, depăşind graniţele 

Europei, ambiţia experţilor care vor lucra în această zonă fiind să aplice soluţii 

care, după validare, să poată fi aplicabile în alte zone deltaice de pe glob. 

Modelul propus de PORTnetZERO abordează soluţii locale legate de economia 

circulară, energii alternative, concepte de mobilitate integrată, platforme digitale 

care facilitează implementarea soluţiilor propuse. Însemnătatea acestei propuneri 

constă şi în faptul că poate convinge prin soluţiile propuse şi se poate impune în 

lupta cu porturile mari şi consacrate ale Europei cum sunt Rotterdam şi Antwerp. 

Echipa europeană cuprinde 42 de parteneri fiind coordonată de Portul Aveiro din 

Portugalia, alături de experţi din Italia, Germania, Irlanda, Marea Britanie şi 

Norvegia. De asemenea, în proiect s-au implicat un puternic colectiv de cercetători 

români şi autorităţi reprezentând Delta Dunării, cum ar fi Institutul National de 

Cercetare-Dezvoltare Delta Dunării, Portul Tulcea şi Administraţia Zonei Libere 

Sulina. Acestora li se alătură experţi ai Universităţii Politehnica Bucureşti, 

Universitatea Petrol-Gaze Ploieşti, alături de Institutul Naţional de Cercetare 

Dezvoltare Turbomotoare Comoti şi compania Geostud specializată în elaborarea 

de studii geotehnice, care a dat managerul pentru inovaţii al întregului consorţiu. 

Semnatarii scrisorii – Traian Băsescu, Vasile Blaga, Ioan-Rareş Bogdan, Vlad-

Marius Botoş, Daniel Buda, Tudor Ciuhodaru, Gheorghe Falcă, Mircea Hava, 

Marian-Jean Marinescu, Dan-Ştefan Motreanu, Siegfried Mureşan, Eugen Tomac –  
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subliniază în susţinerea demersului lor că porturile mici şi mijlocii, care fac 

obiectul proiectului PORTnetZERO, reprezintă marea majoritate a porturilor 

europene care se confruntă cu mari dificultăţi în a se ţine la curent cu 

implementarea tehnologiilor cu emisii reduse de carbon sau în a atrage fonduri 

pentru a accelera procesul de decarbonizare. De asemenea, PORTnetZERO creează 

o „comunitate de bune practici” care îşi extinde soluţiile inovatoare dincolo de UE, 

vizând porturile din întreaga lume care se confruntă cu condiţii similare în procesul 

de decarbonizare. Nu în ultimul rând, proiectul acoperă aspectele critice ale căilor 

navigabile interioare care induc capacităţi de inovare tehnică şi socială în regiunea 

extrem de sensibilă a Deltei Dunării, unde habitatul natural va impune bariere 

pentru diverse soluţii avansate, relatează Agerpres. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Forum economic referitor la sprijinirea şi atragerea investiţiilor străine 

Politicile statului român pentru sprijinirea şi atragerea investiţiilor străine, precum 

şi proiecte în vederea identificării unor parteneriate şi soluţii de finanţare ale 

acestora vor fi prezentate, vineri, în cadrul unui forum de specialitate. 

Forumul de Afaceri intitulat "România-Italia, redăm încrederea investitorilor în 

economia românească" este organizat de CCIRO Italia, în colaborare cu Camera de 

Comerţ şi Industrie a României şi cu sprijinul Academiei Europene pentru Relaţii 

Economice şi Culturale din Roma (AEREC) şi InfoCons - Organizaţia pentru 

Protecţia Consumatorilor. 

 

La eveniment vor participa academicieni AEREC, oficialităţi de stat, autorităţi 

publice, antreprenori, operatori economici italieni din mai multe domenii de 

activitate şi oameni de afaceri români din Italia interesaţi să îşi dezvolte propriile 

afaceri în România. 

 

În prima parte a evenimentului, organizatorii şi reprezentanţii instituţionali vor 

prezenta politicile statului român pentru sprijinirea şi atragerea investiţiilor străine. 

CCIRO Italia va prezenta participanţilor propriile servicii şi suportul în demersul 

de internaţionalizare a know-how ului italian cu precădere sprijin pentru investiţiile 

cu destinaţia România. 
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În a doua parte a evenimentului, reprezentanţi ai mediului de afaceri român şi 

italian vor prezenta proiecte în vederea identificării unor parteneriate şi soluţii de 

finanţare ale acestora. Ultima parte a lucrărilor este rezervată relaţiilor B2B între 

oamenii de afaceri prezenţi.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Klaus Iohannis, în cadrul Summitului virtual HeforShe: Egalitatea între 

femei şi bărbaţi reprezintă o premisă pentru o societate orientată spre viitor şi 

coeziune 

Preşedintele Klaus Iohannis a transmis, joi, un mesaj în cadrul Summitului virtual 

HeforShe, subliniind că egalitatea între femei şi bărbaţi reprezintă o premisă pentru 

o societate orientată spre viitor şi coeziune. 

„Egalitatea între femei şi bărbaţi reprezintă o premisă pentru o societate orientată 

spre viitor şi coeziune, un pas important pentru construirea unei lumi fără 

discriminare. Mai mult, egalitatea deplină, participarea şi conducerea în toate 

domeniile a femeilor constituie bazele şi valorile societăţilor democratice”, a spus 

Iohannis, potrivit mesajului postat pe Twitter. 

El a arătat că România contribuie la mişcarea HeForShe cu o viziune integrată de 

promovare a egalităţii de şanse şi de tratament între femei şi bărbaţi.„România 

rămâne pe deplin angajată să împărtăşească lecţiile învăţate şi speră că soluţiile 

dovedite de HeForShe vor constitui un exemplu de urmat şi pentru alţii”, a mai 

spus şeful statului, conform Agerpres. 

 (Sursa: Agerpres) 

 

 România se opune Parlamentului European - Ministrul Agriculturii nu vrea 

deturnarea fondurilor europene către mediu şi climă 

România nu susţine propunerea Parlamentului European ca 30% din alocarea 

aferentă intervenţiilor pentru investiţii să fie destinată obiectivelor de mediu şi 

climă în noua Politică Agricolă Comună (PAC), precizează ministrul Agriculturii 

şi Dezvoltării Rurale, Adrian Oros. 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/adrian-oros_3140.html
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"Mă aflu pentru a doua zi la Consiliul de miniştri, la Bruxelles. Pe ordinea de zi se 

află continuarea discuţiilor ce vizează reforma PAC post 2020. În dimineaţa primei 

zile, Consiliul a organizat o dezbatere despre pachetul de reformă al PAC, pe baza 

informaţiilor furnizate de Preşedinţie şi de Comisie cu privire la negocierile în curs 

cu Parlamentul European. În cadrul sesiunii prezidate de ministrul portughez 

pentru agricultură, Maria do Ceu Antunes, au fost furnizate miniştrilor o serie de 

propuneri de compromis, inclusiv în ceea ce priveşte condiţionalitatea socială. 

România nu susţine propunerea Parlamentului European ca 30% din alocarea 

aferentă intervenţiilor pentru investiţii sa fie destinată obiectivelor de mediu şi 

climă. Considerăm că sunt suficiente pârghii pentru atingerea obiectivelor de 

mediu şi climă în pilonul II şi pilonul I, astfel încât statele membre să îşi menţină 

flexibilitatea în stabilirea tipologiilor de investiţii în funcţie de nevoile specifice", a 

scris joi, pe Facebook, Adrian Oros. 

Oficialul român se află la Reuniunea miniştrilor europeni ai Agriculturii, care se 

desfăşoară Bruxelles, în perioada 26-27 mai 2021. 

În ceea ce priveşte orientarea sprijinului, Oros a subliniat că România respinge 

plafoanele de un milion de euro la investiţii din Fondul European Agricol pentru 

Dezvoltare Rurală (FEADR) şi 500.000 euro la plăţi directe, precum şi luarea în 

considerare a doar 50% din costurile salariale la stabilirea plafonului per fermă. 

"În ceea ce priveşte propunerile pre-alocărilor pentru mediu, România este de 

acord ca toate pre-alocările să fie ulterioare realizării transferurilor între cele două 

fonduri, iar în eventualitatea creşterii procentului FEADR alocat pentru mediu şi 

climă, peste 30%, ţara noastră consideră că trebuie incluse în calcul atât 

contribuţiile aferente zonelor cu constrângeri naturale cât şi bunăstarea animalelor, 

ambele în procent de 100%", subliniază ministrul Agriculturii. 

Pe de altă parte, România susţine continuarea acordării Ajutorului Naţional 

Tranzitoriu (ANT) şi a Sprijinului cuplat voluntar pentru o listă a produselor 

eligibile care va fi stabilită de fiecare ţară în funcţie de specific. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 Parlamentul European sprijină o iniţiativă cetăţenească pentru o politică a 

UE privind migraţia 

Comisia pentru petiţii a Parlamentului European a susţinut joi menţinerea 

deschisă a unei iniţiative cetăţeneşti care solicită Comisiei Europene să 

stabilească o politică migratorie care să respecte drepturile omului, cu o atenţie 

specială pentru migranţii care mor în timp ce încearcă să ajungă în Europa, 

relatează EFE, citată de Agerpres. 

 

Solicitarea, dezbătută joi, a fost impulsionată de trei cetăţeni europeni, care acuză 

„răspunsul slab” al Uniunii Europene în ajutorarea migranţilor şi „masacrul 

umanitar” din Mediterana, principala cale de acces către UE pentru migranţii veniţi 

din Africa. 

 

„Marea Mediterană devine marea morţilor”, a spus în faţa eurodeputaţilor şi 

reprezentanţilor Comisiei Europene italianul Alberto Maritati, unul dintre cei care 

au lansat iniţiativa. 

 

Maritati a avertizat asupra creşterii numărului migranţilor care „nu ajung la 

destinaţie” şi se îneacă pe mare în faţa „indiferenţei totale şi pasivităţii” unora 

dintre statele UE, motiv pentru care a cerut adoptarea unei noi politici europene 

„responsabile în acord cu valorile, drepturile şi libertăţile” care sunt „pilonul de 

bază al Europei”. 

 

„În timp ce aşteptăm atât de mult dorita politică migratorie (a UE - n.r.), lipsesc 

normele eficace pentru reglementarea acestui fenomen şi care să ofere demnitate 

persoanelor aflate pe mare”, a mai spus italianul. 

 

În numele Comisiei Europene a intervenit Simona Ardovino, director adjunct al 

Direcţiei Generale pentru Migraţie, care a detaliat liniile generale de acţiune ale 

executivului comunitar privind politica migratorie şi a preconizat cooperarea şi 

coordonarea cu statele membre drept element al viitoarei legislaţii europene la 

acest capitol. Ea le-a cerut „tuturor celor implicaţi în operaţiunile de salvare să 

respecte cadrul juridic internaţional”, fără să numească vreun organism concret. 

 

https://www.agerpres.ro/politica-externa/2021/05/27/parlamentul-european-sprijina-o-initiativa-cetateneasca-pentru-o-politica-a-ue-privind-migratia--721217
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Astfel de nume au fost rostite de către eurodeputata spaniolă din grupul Stângii 

Unite, Sira Rego, care a acuzat agenţia europeană Frontex şi poliţia libiană pentru 

decesul a 130 de migranţi în apropierea coastelor Libiei. 

 

La rândul său, eurodeputatul socialist maltez Alex Agius Saliba a cerut Uniunii 

Europene să „investească o mare cantitate de resurse” pentru operaţiunile de 

salvare a migranţilor. 

 

Şi eurodeputata daneză din grupul Verzilor, Margrete Auken, a cerut „un 

mecanism de salvare umanitară mai robust” şi a sprijinit propunerea Comisiei 

Europene de a se crea un mecanism independent pentru controlul frontierelor, 

întrucât „nu este sigur să pui lupul să păzească găinile”, aluzie la ţările care resping 

migranţii la graniţe. 

În acest timp, eurodeputatul român Gheorghe Falcă, din grupul PPE, a îndemnat 

statele UE „să depăşească divergenţele” pentru a ajunge la un acord asupra 

competenţelor şi să evite astfel o nouă criză migratorie cum a fost cea din 2015. 

Reforma sistemul european de azil, amânată succesiv din cauza divergenţelor 

dintre state 

Reforma sistemul european de azil a fost amânată succesiv din cauza divergenţelor 

dintre statele membre, în special ca urmare a opoziţiei ţărilor Grupului de la 

Vişegrad (Ungaria, Polonia, Cehia şi Slovacia), care acuză Bruxelles-ul şi statele 

vest-europene că promovează o politică de încurajare a migraţiei ilegale şi că le-au 

impus împotriva voinţei lor cotele din 2016, pe care de altfel nicio ţară din Grupul 

de la Vişegrad nu le-a aplicat. 

 

Ultima propunere a Comisiei Europene, formulată în 2020, revizuieşte principiul 

din „Regulamentele Dublin” conform căruia prima ţară din UE unde ajunge un 

migrant extracomunitar este responsabilă cu soluţionarea cererii sale de azil, 

schimbare cerută în special de ţările aflate în prima linie a sosirii migranţilor, 

precum Grecia sau Italia. 
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Această propunere nu prevede cote obligatorii de refugiaţi ca în 2016, dar instituie 

un mecanism de „solidaritate obligatorie”. Conform acestuia, Comisia Europeană 

va stabili totuşi cote pentru statele membre ale UE în funcţie de populaţia şi de 

nivelul lor de dezvoltare economică, dar aceste ţări ar avea ca alternativă în locul 

relocărilor alte contribuţii, precum finanţarea şi efectuarea repatrierii migranţilor 

fără drept de azil sau construcţia de tabere de refugiaţi, astfel că şi această 

propunere a fost primită cu rezerve de către statele ostile redistribuirii migranţilor. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Prima sesiune plenară a Conferinței privind viitorul Europei va avea loc pe 

19 iunie, la Strasbourg / O întâlnire a cetățenilor europeni din grupurile de 

dezbatere va preceda sesiunea inaugurală / Cum vor fi formate delegațiile 

statelor membre 

Comitetul executiv pentru organizarea Conferinței privind Viitorul Europei a 

aprobat calendarul reuniunilor plenare și al grupurilor de dezbatere ale cetățenilor 

europeni, seria de evenimente urmând să înceapă pe 17, respectiv 19 iunie, anunță 

un comunicat de presă al Parlamentului European. 

Sesiunea plenară inaugurală a conferinței va avea loc la 19 iunie 2021 la 

Strasbourg, cu o participare atât la distanță, cât și fizică, și va include prezentări 

privind grupurile de dezbatere ale cetățenilor europeni și platforma digitală 

multilingvă. 

La sesiunea plenară a conferinței vor participa 108 reprezentanți ai Parlamentului 

European, 54 de reprezentanți ai Consiliului (doi pentru fiecare stat membru) și trei 

reprezentanți ai Comisiei Europene, precum și 108 reprezentanți ai tuturor 

parlamentelor naționale, în condiții de egalitate, și cetățeni. 108 cetățeni, alături de 

președintele Forumului European de Tineret, vor discuta ideile cristalizate în 

cadrul grupurilor de dezbatere ale cetățenilor și al platformei digitale multilingve. 

Sesiunea va fi precedată de un eveniment destinat cetățenilor europeni, organizat 

sub egida conferinței, care va avea loc la 17 iunie 2021 la Lisabona, în Portugalia 

și va fi difuzat online în direct.  
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Vor participa 27 de reprezentanți ai grupurilor de dezbatere ale cetățenilor sau ai 

evenimentelor organizate la nivel național sub egida conferinței (unul pentru 

fiecare stat membru), președintele Forumului European de Tineret și unii dintre 

cetățenii deja selectați pentru grupurile de dezbatere ale cetățenilor la nivel 

european. Reprezentații vor participa și la sesiunea plenară inaugurală de la 

Strasbourg. 

Vor exista patru grupuri de dezbatere ale cetățenilor europeni. Fiecare dintre 

acestea va fi alcătuit din 200 de participanți și va include cel puțin o femeie și un 

bărbat din fiecare stat membru. 

Cetățenii vor fi selectați aleatoriu, pentru a se asigura că sunt reprezentativi pentru 

diversitatea UE în ceea ce privește originea geografică, genul, vârsta, mediul 

socioeconomic și nivelul de educație. Tinerii între 16 și 25 de ani vor reprezenta o 

treime în cadrul fiecărui grup de dezbatere, precizează Parlamentul European. 

Cele patru grupuri de dezbatere ale cetățenilor europeni sunt constituite în jurul 

mai multor tematici: valori, drepturi, statul de drept, democrație, securitate; 

schimbări climatice, mediu/sănătate; o economie mai puternică, justiție socială, 

locuri de muncă/educație, tineret, cultură, sport/transformare digitală și UE în 

lume/migrația. 

Comitetul executiv a elaborat și orientări pentru a ajuta statele membre și alte părți 

interesate să organizeze grupuri de dezbatere ale cetățenilor și alte evenimente la 

nivel național, regional sau local, sub egida conferinței. 

„Acest proces trebuie să se desfășoare în mod absolut corect. Legitimitatea 

conferinței depinde în mare parte de aceasta. În prezent lucrăm la consolidarea 

platformei, la organizarea grupurilor de dezbatere și la înființarea sesiunii plenare, 

a cărei activitate se va baza pe contribuțiile platformei și ale grupurilor”, a declarat 

Guy Verhofstadt, membru al Parlamentului European și copreședinte al 

comitetului executiv. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 28 mai 2021 36 

 

 Sanctiuni economice pentru Belarus, de la UE. Ministrii de externe se 

intrunesc in sedinta, dupa deturnarea avionului si arestarea lui Protasevici 

In urma incidentului de duminica, in care un avion a fost fortat sa aterizeze la 

Minsk, pentru retinerea unui jurnalist disident, seful diplomatiei UE, Josep Borrell, 

a anuntat ca ministrii de externe din UE vor lua in calcul impunerea unor sanctiuni 

economice pentru Belarus. 

 

"Deturnarea avionului si arestarea a doi pasageri sunt complet inacceptabile si vom 

incepe sa discutam implementarea de sanctiuni economice si sectoriale", a declarat 

presei diplomatul UE, inainte de reuniunea ministrilor de externe ai celor 27 de la 

Lisabona. 

 

Josep Borrell a adaugat ca o noua runda de sanctiuni vizand responsabili din 

Belarus se afla intr-un stadiu avansat, dar nu a dat mai multe detalii in aceasta 

privinta. 

 

Problema adoptarii de noi sanctiuni impotriva autoritatilor belaruse a fost abordata 

si in cadrul reuniunii extraordinare a Consiliului European desfasurate luni si marti 

la Bruxelles. 

 

Liderii europeni au condamnat "ferm" actiunile de deturnare a zborului Ryanair la 

Minsk si retinerea de catre autoritatile din Belarus a jurnalistului Roman 

Protasevici si a partenerei acestuia, cerand eliberarea imediata a celor doi, 

investigarea urgenta a incidentului aviatic, adoptarea de catre Consiliul UE a unor 

sanctiuni suplimentare, inclusiv in domeniul economic, precum si adoptarea de 

masuri pentru interzicerea zborurilor companiilor aeriene belaruse in spatiul aerian 

al UE si a accesului acestora pe aeroporturile din Uniunea Europeana. 

(Sursa: ziare.com) 

 

https://ziare.com/international/stiri-internationale/alexandr-lukasenko-despre-avionul-deturnat-de-belarus-1681306

